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PROCES   VERBAL 

încheiat astăzi,  30 ianuarie 2023, cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a 
Consiliului Local Gurghiu 

  

 Prin Dispoziţia Primarului nr.09  din data de 18 ianuarie 2023 şi a Convocatorului nr.  
415 din 19 ianuarie 2023, Primarul Comunei Gurghiu, Boar Laurenţiu Dumitru, a convocat 
Consiliul Local Gurghiu, judeţul Mureş, în Şedinţă ordinară, pentru data de 30 ianuarie 2023, ora 
14,30 , în Sala Mare de şedinţe  a Primăriei Gurghiu, str. Petru Maior, nr. 8, având următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 
 

1. Proiect de hotărâre aprobarea bugetului local pe anul 2023, bugetul creditelor interne 
precum și bugetul activităţilor finanţate integral venituri proprii 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării sumei de 960.000 lei din  excedentul 
bugetar al anilor precedenți 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii suprafeței de 89,40 ha pășune aparținând 
Comunei Gurghiu 

4. Proiect de hotărâre privind actualizarea prețului de concesionare a spațiului având 
destinația de dispensar uman din localitatea Gurghiu 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Raportului de inventariere a bunurilor aparținând 
domeniului public și privat al comunei Gurghiu pentru anul 2022 

6. Proiect de hotărâre privind constatarea scoaterii din funcțiune a corpurilor de clădire 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ 

preuniversitar de stat  de pe raza Comunei Gurghiu, pentru anul şcolar 2023-2024 
 
Participă următorii consilieri:  Benkö Aurora, Bodor Ibolya Olimpia, Buţiu Lucian, Costea 
Ovidiu-Călin, Dumbrava Nicolae Francisc, Dumbravă Vasile, Hărșan Ioan-Eugen,  Hărșan 
Viorel-Mihail, Incze Antal, Kiss Tibor-Stefan, Pop Călin-Vasile, Pop Ioan, Suciu Maria, Șiara 
Marius-Eugen, Șuteu Vasile-Ovidiu. 

 
Lipsește motivat: nimeni 

 
Invitați: Dan Stela Liliana – delegat sătesc al satului Adrian 



Participă la ședință domnul Fabian Levente – președintele filialei locale a USR 
  

Dintr-un total de 15 consilieri, fiind prezenţi 15  şedinţa este declarată statutară. 
 

 Este supus spre aprobare Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Local 
Gurghiu din data de 16 ianuarie  2023, si se votează: 

Pentru – 15 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 0 
 
În continuare se dă citire Proiectului Ordinii de zi și se votează : 

Pentru – 15 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 0 

Este aprobată ordinea de zi pentru ședința Consiliului Local Gurghiu din data de 30 ianuarie 
2023 
 

Se trece la punctul 1 de pe Ordinea la zi :  proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
local pe anul 2023, bugetul creditelor interne precum și bugetul activităţilor finanţate integral 
venituri proprii 

 
Domnul Primar, salută prezența doamnelor și domnilor consilieri, iar în calitate de inițiator, 

prezintă pe scurt structura bugetului propus și menționează, ca răspuns la adresa unor  consilieri 
locali, că nu este ușor să întocmești un buget pentru un an de zile la o comună de mărimea 
comunei Gurghiu. Iar față de propunerea de buget, domnul Primar solicită unele ajustări, în ceea 
ce privește cuantumul sumelor utilizate din excedentul anilor precedenți și majorarea acestora de 
la suma de 830.000 la suma de 960.000 de lei, ca urmare a evaluării necesarului pentru 
achiziționarea mobilierului la Grădinița Gurghiu. 

Domnul consilier Hărșan Ioan-Eugen întreabă dacă mobilierul este destinat doar grădiniței. 
Domnul Primar răspunde că suma de 260.000 de lei reprezintă valoarea necesară pentru 

mobilierul destinat grădiniței Gurghiu, mobilierul pentru celelalte unități urmând a fi achiziționat 
în cadrul unui proiect de finanțare obținut prin intermediul GAL Prietenia Mureș-Harghita. 

Domnul consilier ing. Buțiu Lucian dorește să afle dacă acest preț este unul estimativ. 
Domnul Primar răspunde afirmativ, mobilierul urmând a fi achiziționat în urma unor licitații 

și achiziții publice. 
 Sunt anexate și lucrările care se intenționează a fi implementate în cursul anului 2023. În 

ceea ce privesc lucrările de investiții noi, pentru anul 2023 se propune asfaltarea  străzilor din 
satele mai mici, aparținătoare comunei, asfaltarea unei străzi din satul Glăjărie și pavarea curților 
interioare la casele mortuare din Gurghiu, Glăjărie și Cașva. 

Doamna consilier Benko Aurora acuză faptul că comisia de buget nu s-a întrunit 
regulamentar. 

Doamna consilier Suciu Maria, secretarul comisiei de buget răspunde că materialul a fost 
publicat și studiat de către toți membrii comisiei. 



Doamna consilier Benko Aurora menționează că a fost depus un amendament prin care să îi 
fie șters numele menționat la capitolul de cheltuieli cu deplasările. 

Domnul consilier ing. Buțiu Lucian, recomandă redactarea bugetului astfel încât să nu existe 
loc de interpretări. 

 
Nemaifiind luări de cuvânt și având avizul favorabil al comisei pentru probleme economico-
sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea 
teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se supune la vot și se 
votează:  

Pentru – 12 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 3 (Benko Aurora, Hărșan Ioan-Eugen, Pop Ioan) 
 
Este aprobată Hotărârea nr. 05  din 30 ianuarie  2023 privind aprobarea bugetului local pe 
anul 2023, bugetul creditelor interne precum și bugetul activităţilor finanţate integral venituri 
proprii 
 
Se trece la punctul 2 de pe Ordinea la zi :  Proiect de hotărâre privind  aprobarea utilizării sumei 
de 960.000 lei din  excedentul bugetar al anilor precedenți 
 
 Domnul primar propune ca suma de 830.000 de lei propusă a fi utilizată din excedentul 
anilor precedenți să fie majorată la suma de 960.000, deoarece costul mobilierului pentru dotarea 
grădiniței Gurghiu este mai mare decât se estimase inițial datorită creșterii prețurilor. 

Nefiind alte luări de cuvânt și având avizul favorabil al comisei pentru probleme economico-
sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea 
teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se supune la vot și se 
votează:  

Pentru – 15 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 0 
 
Este aprobată Hotărârea nr. 06 din 30 ianuarie 2023 privind  aprobarea utilizării sumei de 
960.000 lei din  excedentul bugetar al anilor precedenți 
 
Se trece la punctul 3 de pe Ordinea la zi:  Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 
suprafeței de 89,40 ha pășune aparținând Comunei Gurghiu 
 Domnul consilier ing. Buțiu Lucian dorește să afle cine a fost chiriașul anterior și care 
este modalitatea de departajare a participanților la licitație. 
Domnul Primar răspunde că până în anul acesta pășunea a fost închiriată de Asociația Meștera 
din Cașva iar la licitație participă mai întâi fermieri din satul de care aparține pășunea, apoi cei 
din comună și doar dacă nu sunt din comună pot participa și de pe raza altor comune.    
 Domnul consilier Pop Ioan intervine și  menționează că la licitațiile de pășune nu au fost 
respectate procedurile de licitație, fără a individualiza un astfel de caz. Totodată, întreabă dacă a 



fost respectată această ordine și la închirierea pășunii Făgețel Orșova, deoarece acolo chiriașul nu 
este din satul Orșova. 

Domnul Primar răspunde că a fost respectată ordinea dar că fermierii din satul Orșova nu 
au participat la licitație, deși au fost întrebați. 

Domnii consilieri Pop Călin-Vasile, Dumbravă Vasile și domnul viceprimar, Kiss Tibor 
Ștefan confirmă faptul că domnul Moldovan Simion și-a exprimat refuzul în mod expres și 
explicit  cu privire la participarea la licitația organizată pentru Pășunea Făgețel Orșova. 
  
 Nemaifiind luări de cuvânt, având avizul favorabil al comisei pentru probleme 
economico-sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului, se propune  
supunerea la vot și se votează:  

Pentru – 15 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 0 
 
Este aprobată Hotărârea nr. 07 din 30 ianuarie 2023 privind aprobarea închirierii suprafeței de 
89,40 ha pășune aparținând Comunei Gurghiu 
 
Se trece la punctul 4 de pe Ordinea la zi:  Proiect de hotărâre privind actualizarea prețului de 
concesionare a spațiului având destinația de dispensar uman din localitatea Gurghiu 
 
 Domnul Primar menționează faptul că prețul de concesiune a spațiului din clădirea 
dispensarului uman Gurghiu a fost stabilit în urma unei evaluări efectuate de un expert evaluator, 
și este necesar a fi aplicat, conform Hotărârii de Guvern cu privire la modalitatea de 
concesionare a spațiilor destinate cabinetelor medicale. 
 domnul consilier dumbravă Vasile propune păstrarea prețului inițial. 
Domnul Primar răspunde că potrivit legii prețul nu poate scădea sub prețul de evaluare al 
spațiului, și este păstrat la această limită tocmai pentru a nu reprezenta un preț mare de închiriere. 
 
 Nemaifiind alte luări de cuvânt și având avizul favorabil al comisei pentru probleme 
economico-sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, 
amenajarea teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se supune la 
vot și se votează:  
Pentru – 12 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 3 (Benko Aurora, Hărșan Ioan-Eugen, Pop Ioan) 
 
Este aprobată Hotărârea nr.08 din 30 ianuarie 2023 privind actualizarea prețului de 
concesionare a spațiului având destinația de dispensar uman din localitatea Gurghiu  
 
Se trece la punctul 5 de pe Ordinea la zi:  Proiect de hotărâre privind aprobarea Raportului de 
inventariere a bunurilor aparținând domeniului public și privat al comunei Gurghiu pentru anul 
2022  



 
Doamna consilier Benko Aurora dorește să afle dacă pădurea satului Glăjărie din zona 

Fâncel este cuprinsă în inventar iar dacă nu, dorește să afle ce s-a întâmplat cu ea și care sunt 
demersurile pentru a fi retrocedată. 

Domnul consilier ing. Buțiu Lucian intervine și menționează că satul Glăjărie nu a avut 
niciodată pădure în zona Fâncel. 

Domnul Primar răspunde că este depășit termenul de depunere a cererilor de retrocedare. 
  
Nemaifiind alte luări de cuvânt și având avizul favorabil al comisei pentru probleme economico-
sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea 
teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se supune la vot și se 
votează:  
Pentru – 14 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 1 (Benko Aurora) 
 
Este aprobată Hotărârea nr. 09 din 30 ianuarie 2023 privind aprobarea Raportului de 
inventariere a bunurilor aparținând domeniului public și privat al comunei Gurghiu pentru anul 
2022 
 
Se trece la punctul 6 de pe Ordinea la zi:  Proiect de hotărâre privind constatarea scoaterii din 
funcțiune a corpurilor de clădire 
 Domnul Primar menționează că este vorba de două anexe din curtea Liceului silvic 
Gurghiu, una peste care în anul 2010 s-a dărâmat coșul de fum al centralei pe păcură a 
internatului școlar, în urma unei furtuni iar cea de a doua anexă este o magazie care s-a dărâmat 
în urma acumulării de zăpadă, în anul 2013. Pentru că aceste anexe au fost cuprinde în CF 
50795/Gurghiu iar la actualizarea datelor în anul 2016 acestea nu mai existau faptic în teren, s-a 
dispus radierea lor, însă este necesar și acordul consiliului local, deoarece baza materială a 
liceului aparține domeniului public al comunei. 
 
 Nefiind luări de cuvânt  și având avizul favorabil al comisei pentru probleme economico-
sociale, buget, finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea 
teritoriului şi urbanism, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se supune la vot și se 
votează:  
Pentru – 15 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 0 
 
Este aprobată Hotărârea nr. 10 din 30 ianuarie 2023 privind constatarea scoaterii din funcțiune 
a corpurilor de clădire 
 
Se trece la punctul 7 de pe Ordinea la zi:  Proiect de hotărâre privind aprobarea reţelei şcolare a 
unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat  de pe raza Comunei Gurghiu, pentru anul şcolar 
2023-2024 
 



 Nefiind modificări în ceea ce privește rețeaua de unități de învățământ de pe raza 
comunei și nici  luări de cuvânt, având avizul favorabil al comisei pentru învățământ, sănătate, 
cultură, protecție socială, sport şi agrement, servicii şi comerț, conservarea monumentelor 
istorice şi de arhitectură, se supune la vot și se votează:  
Pentru – 15 
Împotrivă – 0 
Abţineri – 0 
 
Este aprobată Hotărârea nr. 11 din 30 ianuarie 2023 privind aprobarea reţelei şcolare a 
unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat  de pe raza Comunei Gurghiu, pentru anul şcolar 
2023-2024 
 
 

Nemaifiind puncte pe ordinea de zi se trece la Diverse: 
1. Domnul Primar prezintă cererea depusă de domnul Crișan Alexandru, domiciliat în satul 
Cașva, nr. 63, pentru acordarea unui sprijin pentru repararea acoperișului anexelor casei de 
locuit, afectate de un incendiu produs în decembrie 2022. 
 Domnul Primar propune acordarea de 20 mc de bile manele care vor fi exploatate în urma 
lucrărilor de rărituri efectuate în pădurea comunală. 
Membrii consiliului local sunt de acord, în unanimitate, cu acordarea sprijinului de 20 mc de 
bile-manele, domnului Crișan Alexandru, domiciliat în Gurghiu, sat Cașva, nr. 63, jud. Mureș. 

2. Domnul Primar semnalează faptul că drumul de acces spre decantorul rețelei de canalizare al 
localității Gurghiu este blocat de un depozit de deșeuri animale și solicită domnului consilier Pop 
Ioan, să verifice și să elibereze drumul de acces. 

3. Doamna consilier Benko Aurora menționează că a depus o cerere prin care solicită accesul la 
actele din Dosarul 1905/102/2022 în care Consiliul local Gurghiu este pârât. 
 Doamna secretar general a comunei Gurghiu, Maria Oprea, răspunde că fără acordul 
membrilor consiliului local nu poate furniza aceste date, doamna consilier Benko Aurora fiind 
citată ca martor în proces din partea părții reclamante, împotriva consiliului local.  
 
4. Domnul Fabian levente, participant la ședința de consiliu, mulțumește pentru permisiunea de a 
participa la ședință și informează consiliul local că pe viitor intenționează se vină cu inițiative de 
acțiuni și probleme identificate la nivel local.   

 
Nemaifiind puncte pe Ordinea de zi și nici alte luări de cuvânt, domnul consilier HĂRȘAN 
Viorel-Mihail,  în calitate de preşedinte de şedință, mulțumește tuturor pentru prezență și declară 
ședința închisă. 
 

 
 
PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                      CONTRASEMNEAZĂ, 

       HĂRȘAN VIOREL-MIHAIL                  SECRETAR GENERAL, 
                    Oprea Maria 



 

 

 

 


